
56.ZPCz. przewodniczy∏ Janusz Gaj-
da z os. Sadyba. Wspomagali go
Andrzej Sokoliƒski z os. Sielce ja-

ko zast´pca przewodniczàcego i Krysty-
na Reszczyƒska z os. Stegny Po∏udnie jako se-
kretarz. Asesorem by∏a Barbara Szymaƒska
z os. Sadyba. Komisjami ZPCz. kierowali:
Wnioskowej – Antoni Wasilewski z os. Stegny
Pó∏noc, Mandatowej – Andrzej Szwaranowicz
z os. Sadyba, Skrutacyjnej – Józef Klinger z os.
Stegny Pó∏noc.

Porzàdek obrad obejmowa∏ 15 punktów.
Dwóch koƒcowych nie mo˝na by∏o rozpa-
trzyç: nie dokonano zmian w statucie i nie
przyj´to wniosków. Zabrak∏o kworum.

Ocena Zarzàdu. Podstawà oceny by∏o m.in.
przed∏o˝one 56. ZPCz. sprawozdanie, którego
fragmenty przedstawiamy na s. 4-5. Dzia∏al-
noÊç ca∏ego Zarzàdu zyska∏a aprobat´ najwy˝-
szego organu spó∏dzielni wyra˝onà w uchwale
zatwierdzajàcej sprawozdanie (54 g∏osy za, 11
g∏osów przeciw, 8 g∏osów wstrzymujàcych si´).
Absolutorium, w tajnym g∏osowaniu, uzyska∏o
jednak wy∏àcznie dwóch cz∏onków Zarzàdu:
prezes Jan Radzikowski i zast´pca prezesa Syl-
wester Mirecki. Nie uzyska∏ absolutorium
trzeci cz∏onek Zarzàdu, Grzegorz Engel-
brecht, choç w dyskusji nie pad∏o przeciwko
niemu ani jedno s∏owo krytyki.

Ocena Rady Nadzorczej. Skrót jej spra-
wozdania zamieszczamy na s. 6-7. Mimo pod-
j´cia uchwa∏y przyjmujàcej sprawozdanie Ra-
dy Nadzorczej (54 g∏osy za, 9 g∏osów przeciw,
6 g∏osów wstrzymujàcych si´), wczeÊniej Wik-
tor Kobyliƒski z os. Stegny Pó∏noc zaskoczy∏
przedstawicieli wnioskiem o odwo∏anie, naj-
pierw wszystkich 24 cz∏onków Rady Nadzor-
czej, póêniej zaÊ 16. W wyniku tajnego g∏oso-
wania nikt z owej szesnastki nie zosta∏ odwo-
∏any.

Statut MSM Energetyka. Mia∏ byç zmie-
niony, ale nie zosta∏. Zarzàdowi gro˝à za to
konsekwencje. Na szcz´Êcie wczeÊniej uda∏o
si´ powo∏aç Komisj´ Statutowà (przew. Ry-

43 przedstawicieli cz∏onków urwa∏o si´ z obrad
56. ZPCz. Niewykluczone, ˝e trzeba b´dzie zebraç
si´ ponownie. Taka operacja kosztuje. Kto zap∏aci?

O prawdziwych spo∏ecznikach piszemy na s. 2.

szard Dzia∏uk z os. Sielce). B´dzie musia∏a za-
czynaç wszystko od poczàtku.

Wykluczenia. Z braku kworum nie mo˝na
by∏o podjàç uchwa∏y o wykluczeniach. Osoby,
które ∏àcznie winne sà spó∏dzielni 90 tys. z∏,
mogà teraz graç jej na nosie.

Wnioski. Z braku kworum kilkadziesiàt
zg∏oszonych wniosków pozosta∏o bez rozpa-
trzenia i przyj´cia.

O obradach ZPCz. piszemy ponadto na s. 2,
gdzie przedstawiamy skrótowo wszystkie g∏osy
w dyskusji.   Z.R.

Studnie oligoceƒskie

Cz∏onkowie naszej spó∏dzielni coraz powszechniej wyst´pujà do Zarzàdu o budow´ stud-
ni oligoceƒskich. Od lat postulowana jest budowa takiej studni przy ul. Iberyjskiej w os.
Stegny Po∏udnie. W Êlad za tym w∏adze spó∏dzielni wyst´powa∏y z wnioskiem do Urz´du
m. st. Warszawy o dofinansowanie zamierzonej inwestycji z Funduszu Ochrony Ârodowi-
ska i Gospodarki Wodnej. Takie jest m.in. przeznaczenie tego Funduszu. Nic z tego! Komi-
sja Ochrony Ârodowiska dwukrotnie negatywnie opiniowa∏a przyznanie Êrodków na ten
cel. Jej poglàd za ka˝dym razem podziela∏o Biuro Ochrony Ârodowiska Urz´du Miasta.
Ostatni raz w koƒcu listopada 2005 r. poinformowa∏o spó∏dzielni´, ̋ e Prezydent Warszawy
ponownie odmówi∏ dofinansowania budowy studni oligoceƒskiej przy ul. Iberyjskiej.

PISMO MI¢DZYZAK¸ADOWEJ
SPÓ¸DZIELNI MIESZKANIOWEJ

„ENERGETYKA”

10 czerwca odby∏o si´ 56. Zebranie Przedstawicieli Cz∏onków MSM Energetyka. Jego miej-
scem by∏a sala konferencyjna ZUS przy ul. Czerniakowskiej 16. W obradach bra∏o udzia∏
poczàtkowo 99 spoÊród 120 uprawnionych do tego przedstawicieli. W miar´ up∏ywu czasu
pozosta∏o ich na sali coraz mniej. Bardziej licznie zacz´li opuszczaç obrady po g∏osowa-
niu w sprawie absolutorium dla Zarzàdu. O godz. 20 po imiennym sprawdzeniu listy obec-
noÊci, by∏o ju˝ tylko 56 osób. Ta patowa sytuacja uniemo˝liwi∏a m.in. dokonanie zmian
w statucie, co wymaga dwóch trzecich g∏osów. O godz. 20,30 obrady zosta∏y zamkni´te.
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56. Zebranie Przedstawicieli Cz∏onków

Odwo∏anie Rady Nadzorczej nie wysz∏o
– patowa sytuacja w koƒcówce obrad

M-6M-6

W∏adze Warszawy skàpià grosza,
spó∏dzielnia nie mo˝e sobie pozwoliç

56. ZPCz. dokona∏o wyboru uzupe∏niajàcego,
na czteroletnià kadencj´, szeÊciu cz∏onków Rady
Nadzorczej. Zmiany w jej sk∏adzie sà w wi´kszoÊci
wynikiem up∏ywu kadencji innych cz∏onków. W Ra-
dzie Nadzorczej znaleêli si´: z os. Sadyba – Maria
Roso∏owska, z os. Stegny Po∏udnie – Stanis∏aw
KryÊ i Marek ˚yszko, z os. Stegny Pó∏noc – Krysty-
na Przy∏uska, z grupy cz∏onków oczekujàcych –
Grzegorz Madej i Katarzyna Zdunek. Wszyscy
z wyjàtkiem Krystyny Przy∏uskiej, sà nowymi cz∏on-
kami Rady Nadzorczej.

Pierwsze zebranie Rady Nadzorczej w uzupe∏nio-
nym sk∏adzie, na którym planowano konstytuowanie
si´ jej, odby∏o si´ 20 czerwca br., kiedy M-6 by∏o ju˝
w druku.

Kto zap∏aci?

Nowi cz∏onkowie Rady Nadzorczej

Nowe szefostwo majà dwie Rady Osiedla MSM
Energetyka. W os. Idzikowskiego kierowanie radà
powierzono p. Renacie Ko∏odziej, a w os. Stegny
Ro˝ek p. Wies∏awowi Otockiemu. ˚yczymy powo-
dzenia!

Nowe osoby na czele dwóch Rad Osiedli

dzie zrealizowana. Trzeba chyba poczekaç –
poczekaç na nowe w∏adze miasta, które – miej-
my nadziej´ – bardziej polubià naszà spó∏dziel-
ni´ i studnie oligoceƒskie. (sa)

Tymczasem o studnie takie wyst´pujà cz∏on-
kowie spó∏dzielni z innych osiedli. Od ro-

ku domaga si´ tego grupa cz∏onkowska obejmu-
jàca budynki Czerniakowska 28, 30, 32. Chce
budowy studni w rejonie Czerniakowska
Wschód. I co dalej?

Grupa cz∏onkowska monituje w∏adze spó∏-
dzielni, aby te, na poczàtek, chocia˝ wystàpi∏y
do w∏adz Warszawy z odpowiednim wnio-
skiem.

Ale, by taki wniosek zosta∏ przyj´ty, trzeba
przedtem: • opracowaç dokumentacj´ projek-
towà • uzyskaç, w formie decyzji, pozwolenie
na budow´ • dostaç zgod´ na korzystanie z uj´-
cia. Na to wszystko spó∏dzielnia musia∏aby wy-
asygnowaç kilkadziesiàt tysi´cy z∏otych. Czy
powinna, w takiej sytuacji, decydowaç si´ na to?
A jak pieniàdze pójdà na marne?

Dotychczasowe doÊwiadczenia sà z∏e i naka-
zywa∏yby raczej powÊciàgliwoÊç. Spó∏dzielnia
zaanga˝uje znaczne Êrodki na przygotowanie
inwestycji nie majàc gwarancji, ˝e studnia b´-
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M arek ˚yszko z os. Stegny Po∏u-
dnie. Z upowa˝nienia swojej Rady
Osiedla przedstawiam jej stanowi-

sko w sprawie niektórych projektowanych
zmian w Prawie spó∏dzielczym i ustawie
o spó∏dzielniach mieszkaniowych, jakie
w imieniu wszystkich cz∏onków naszej
spó∏dzielni, po poparciu przez ZPCz., pro-
ponujemy skierowaç do Sejmu RP. Jedno-
czeÊnie wnioskujemy, by stanowisko to
przed∏o˝yç, dla poparcia, najwi´kszym spó∏-
dzielniom mieszkaniowym (Od redakcji:
chodzi m. in. o darmowe przekszta∏cenia
w∏asnoÊciowe).

Krystyna Przy∏uska z os. Stegny Pó∏-
noc. Jestem za zg∏oszonà propozycjà. Ape-
luj´ do przedstawicieli cz∏onków ze wszyst-
kich osiedli, by g∏osowali za przyj´ciem
przedstawionego stanowiska.

Wiktor Kobyliƒski z os. Stegny Pó∏noc.
Inwestycje (Polna, Stegny Po∏udnie) by∏y
i sà prowadzone êle • Zarzàd i Rada Nadzor-
cza razem trzymajà w∏adz´, nie troszczàc si´
o cz∏onków spó∏dzielni.

Janusz Runkiewicz z os. Stegny Po∏u-
dnie. Mówi∏, jak poprzednik, o rzekomo
nieudanej inwestycji (Stegny Po∏udnie) •
Spó∏dzielni grozi upad∏oÊç (Od redakcji:
wed∏ug opinii niezale˝nego bieg∏ego rewi-
denta, jest to teza fa∏szywa) • Zarzàdowi nie
nale˝y si´ absolutorium.

Gra˝yna Danecka os. Stegny Po∏udnie.
W ramach prowadzonej inwestycji (Stegny
Po∏udnie) trzeba lepiej upowszechniaç
wÊród mieszkaƒców naszego osiedla Zada-
nie II • Zebranie domowe: sà limity obecno-
Êci, czy ich nie ma?

Bogdan Dzier˝awski z os. Sadyba.
W sprawozdaniu Zarzàdu i Rady Nadzor-
czej za ma∏o jest o tym, jak realizowane sà
potrzeby cz∏onków • Nic o deficycie miejsc
parkingowych i sposobie rozwiàzania tego
problemu – na Sadybie i gdzie indziej • Pro-
ponuj´ nie przyjmowaç obu sprawozdaƒ.

Anna Malinowska-Wegner z os. Sadyba.
Spó∏dzielczy Dom Seniora jest bardzo po-
trzebny, w∏adze spó∏dzielni powinny wspie-
raç t´ inicjatyw´.

Lech Jankowski z os. Sadyba. WÊród
cz∏onków spó∏dzielni jest du˝e zaintereso-
wanie budowà Domu Seniora. Trudna to
sprawa, ale chyba realna.

Beata Sztark z os. Stegny Ro˝ek. Po-
trzebna jest bardziej planowa, racjonalna
i konsekwentna gospodarka terenami. Tere-

ny przeznaczone wczeÊniej na parkingi stajà
si´ póêniej, nie wiedzieç czemu, terenami
budowlanymi • Nale˝y lepiej upowszech-
niaç prawo budowlane i strzec go – zabudo-
wa balkonów czy malowanie okien odbywa
si´ cz´sto wed∏ug widzimisi´.

Anita Krzy˝anek z os. Stegny Ro˝ek. Ze
sprawozdania Rady Nadzorczej nie dowie-
dzia∏am si´, jak sprawuje ona statutowà kon-
trol´ i nadzór nad dzia∏alnoÊcià spó∏dzielni
• W gospodarce gruntami wyst´pujà niepra-
wid∏owoÊci.

Andrzej Sokoliƒski z os. Sielce. Pad∏y
z tej trybuny powa˝ne zarzuty wobec Zarzà-
du. JeÊli ktoÊ jest tak g∏´boko przekonany
o winie Zarzàdu, to powinien udokumento-
waç swoje racje i dochodziç ich nawet poza
spó∏dzielnià. • Dalszego doskonalenia wy-
maga strona internetowa spó∏dzielni.

Stanis∏awa Bàk z os. Sadyba. Drogi
i chodniki w naszych osiedlach trzeba lepiej
dostosowaç do potrzeb niepe∏nosprawnych.
Nie pami´ta o tym Zarzàd Dróg Miejskich,
wi´c nasz Zarzàd powinien mu o tym przy-
pomnieç.

Jacek Malczewski z os. Sadyba. W 2005
r. s∏abo by∏o z remontami w naszym osiedlu,
w tym roku remonty te˝ nie idà najlepiej.
Przyczyny sà ró˝ne, jedna z nich, to êle
przygotowywane przetargi. To sygna∏ dla
Administracji Osiedla i nadzorujàcego jà
Zarzàdu.

Zbigniew Kupisz-Andrzejewski z os.
Sadyba. Czy stosowana u nas metoda po-
miaru zu˝ycia ciep∏a jest w∏aÊciwa? Ja zu˝y-
wam podobno za ma∏o ciep∏a – czy powinie-
nem zaprzestaç oszcz´dzania? • Dlaczego
zewn´trznych miejsc parkingowych nie
przybywa nam od lat?

Adam Przybylski z os. Sadyba. Doko-

naliÊmy analizy: ocieplenie budynków,
choç niepe∏ne, zmniejszy∏o zu˝ycie ciep∏a
o ok. 17 proc. Ca∏kowite ocieplenie, w tym
stropodachów, powinno daç jeszcze lepsze
efekty.

Zdzis∏aw Kaczmarczyk z os. Sadyba, wi-
ceprzewodniczàcy Krajowej Rady Spó∏-
dzielczej. Staramy si´ walczyç o popraw´ sy-
tuacji spó∏dzielni mieszkaniowych. Oko∏o
3500 wniosków tych spó∏dzielni czeka na
rozpatrzenie przez ró˝ne organy w∏adzy •
Niektórzy chcieliby wejÊç z kopytami w na-
sze Êrodowisko, czasem chyba nawet dla
uzyskania korzyÊci.

Kazimierz Kostecki z os. Sadyba. Tylko
dwa nasze osiedla prowadzà dzia∏alnoÊç spo-
∏eczno-kulturalnà. Czy nie powinno byç to
sprawà ca∏ej spó∏dzielni? • Niezale˝ni rewi-
denci chwalà naszà spó∏dzielni´, a niektórzy
przedstawiciele êle oceniajà jej sytuacj´, stra-
szàc nawet upad∏oÊcià.

Krystyna Bachaƒska z os. Sadyba. Po-
winniÊmy rozszerzaç dzia∏ania na rzecz
dzieci i m∏odzie˝y, tak˝e poprzez rozszerza-
nie terenów rekreacyjno – sportowych.

Jan Misiaczek z os. Stegny Po∏udnie.
Spó∏dzielcy sà biedni, trzeba iÊç im na r´k´.
Mam mieszkanie lokatorskie, nie zdo∏a∏em
go wykupiç. Dlaczego nie mog´ podarowaç
tego mieszkania np. swoim dzieciom?

Leszek Ganowicz z os. Stegny Po∏udnie.
Dawniej pytali: co z tym naro˝nikiem, dla-
czego stoi pusty, teraz pytajà: dlaczego si´ za-
g´szcza? O zabudowie decydowali fachowcy,
projekt by∏ uzgadniany z Radà Osiedla,
mieszkaƒcy te˝ o tym wiedzieli, zg∏aszali
swoje propozycje.

*
Na zakoƒczenie dyskusji ZPCz. zaakcep-

towa∏o stanowisko wyra˝one w pierwszym
wystàpieniu – g∏os Marka ˚yszki.

Do uwag i propozycji, g∏ównie zaÊ do kry-
tycznych ocen, ustosunkowali si´ Jan Ra-
dzikowski, prezes zarzàdu i Zdzis∏aw Ro-
the, przewodniczàcy Rady Nadzorczej. 

Zbigniew Rossa

W dyskusji wypowiedzia∏o si´ 20 osób – wszyscy zabierajàcy g∏os, to przedsta-
wiciele z poszczególnych osiedli. Prezentujemy tu skrótowo ka˝de wystàpienie
– kiedy dotyczy∏o ono kilku problemów czy spraw, koncentrujemy si´ na kwestii
zasadniczej.

Sensownà krytyk´ 
przeplata∏a demagogia

56. Zebranie Przedstawicieli Cz∏onków

Na odbywanych niedawno zebraniach grup
cz∏onkowskich wiele mówiono o dokonaniach po-
szczególnych osiedli i ca∏ej spó∏dzielni.

W dokonaniach tych majà swój udzia∏, znaczà-
cy udzia∏, nasi spo∏ecznicy: od tych z Rad Do-
mów, po tych z Rad Osiedli. Cz∏onkowie spó∏-
dzielni dostrzegajà ich prac´, wysi∏ek, cenià za-
anga˝owanie.

Na zebraniu grupy cz∏onkowskiej Czerniakow-
ska 36A i 38A oraz Zwierzyniecka 1 i 3 mog∏a
przekonaç si´ o tym p. Hanna Idêkowska, prze-
wodniczàca Rady Osiedla Sielce. Jej spo∏eczni-
kowskà postaw´ podkreÊlano kilkakroç.

Gdyby zsumowaç wszystkie godziny poÊwi´-
cone spó∏dzielni i jej cz∏onkom, u wielu naszych
spo∏eczników zebra∏by si´ etat. Dzi´kujemy! 

Spo∏ecznicy: Dzi´ki wam – lepiej nam
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Stanowiska administrato-
rów wyst´pujà we wszyst-
kich osiedlach naszej spó∏-

dzielni. Utworzone zosta∏y
do nadzorowania i realizowania
podstawowych funkcji eksplo-
atacyjnych nieruchomoÊci – bu-
dynków. Ujmujàc spraw´ mniej
urz´dowo, administratorzy majà
zajmowaç si´ tym, co w wyniku
ich dzia∏aƒ spowoduje, ˝e nasze
˝ycie,0 ˝ycie lokatorów, b´dzie
l˝ejsze i przyjemniejsze. Ramo-
wy zakres obowiàzków i upraw-
nieƒ administratora w MSM
Energetyka obejmuje 16 najwa˝-
niejszych zadaƒ – od sta∏ych pro-
blemów (np. wspó∏praca z Rada-
mi Domów), po okolicznoÊciowe
kwestie (np. za∏atwianie spraw
zg∏aszanych przez mieszkaƒ-
ców). Czego tam nie ma!

Wed∏ug opinii Zarzàdu spó∏-
dzielni, ukszta∏towany od lat za-
kres zadaƒ i uprawnieƒ admini-
stratora nie odpowiada dzisiej-
szym wymaganiom. Wynika to
m.in. ze zmian, jakie spowodo-
wa∏o wejÊcie w ˝ycie ustawy
o spó∏dzielniach mieszkanio-
wych. Na administracje osiedli
na∏o˝y∏a ona wiele nowych obo-
wiàzków. Âwi´te s∏owa ze wspo-
mnianej ju˝ informacji Zarzàdu
na posiedzenie Rady Nadzor-
czej: W osiedlach liczàcych wie-
le domów kierownictwo osiedla
musi mieç wsparcie pracowni-
ków, którzy przejmà te obowiàz-
ki w znacznej mierze na siebie.
W aktualnej strukturze admini-
stracyjnej osiedli najbardziej od-
powiednim do tej funkcji jest
stanowisko administratora.

Powinien to byç jednak admi-
nistrator w nieco innym ni˝
obecnie wydaniu. Propozycje
Zarzàdu, analiza wniosków zg∏a-
szanych przez samorzàdy domo-
we, uwagi cz∏onków Rady Nad-

zorczej, wreszcie w∏asne prze-
myÊlenia, sk∏aniajà nas
do przedstawienia kilku wartych
zastanowienia myÊli. 

Po pierwsze. Trzeba okreÊliç
nowy zakres obowiàzków
i uprawnieƒ administratora. Te
obowiàzki i te uprawnienia win-
ny uwzgl´dniaç nowà sytuacj´

w administrowaniu i zarzàdza-
niu nieruchomoÊciami. Wraz
z tym nale˝a∏oby tak ustaliç za-
dania administratora, by nie
musia∏ on byç cz∏owiekiem
od wszystkiego.

Po drugie. Nowe, bardziej z∏o-
˝one funkcje administratora wy-
magajà od niego wy˝szych kwali-
fikacji. Jakie majà to byç kwalifi-
kacje, to ju˝ ca∏kiem inna sprawa.
Warto przy tym wyznaczyç mini-
mum kwalifikacyjne oraz sposób
podnoszenia umiej´tnoÊci zawo-
dowych (kursy, szkolenia itp.).

Po trzecie. Celowe wydaje si´
okreÊlenie maksymalnej wielko-

Êci zasobów mieszkaniowych
przypadajàcych na jednego ad-
ministratora. Obecnie wyst´puje
pod tym wzgl´dem du˝e zró˝ni-
cowanie – w podobnych osie-
dlach mamy albo czterech (Siel-
ce) albo dwóch (Stegny Pó∏noc)
administratorów.

*
We wszystkich naszych osie-

dlach pracuje obecnie 16 admi-
nistratorów. Jest to – naszym
zdaniem – ta grupa funkcjona-
riuszy spó∏dzielni, kórych nie
powinno byç mniej, a wi´cej.
Op∏aci si´ to, przede wszystkim,
samym cz∏onkom spó∏dzielni.

(zbir)

Administrator – s∏ownikowo rzecz ujmujàc – to cz∏owiek za-
rzàdzajàcy, administrujàcy czymÊ. W opisie funkcjonowania
spó∏dzielni poj´cie administratora pojawia si´ rzadko. Z tym
wi´kszym zainteresowaniem podeszliÊmy do informacji Za-
rzàdu o organizacji pracy administratorów, jakà przed kilko-
ma miesiàcami rozpatrywa∏a Rada Nadzorcza.

Administrator nie mo˝e byç
od wszystkiego

AAIIGGOO

po˝yczka
dla mieszkaƒców
MSM Energetyka

oferta specjalna

dla

EMERYTÓW
RENCISTÓW

zadzwoƒ

(22) 850-52-36

WARSZAWA

Al. SolidarnoÊci 117 

(róg Jana Paw∏a)

NASZE ATUTY
• nauka w ma∏ych zespo∏ach klasowych, co umo˝liwia zindywidualizowane 

nauczanie,
• serdeczna, ciep∏a i mi∏a atmosfera,
• j´zyki obce: 5 godz./tyg. j. ang. w klasach I - III oraz dodatkowo od klasy

IV-tej szko∏y podst. i w gimnazjum 3 godz./tyg. j. franc. lub j. niem.
• internet non-stop,
• rozszerzone nauczanie matematyki  i przedmiotów przyrodniczych,
• wybitni nauczyciele,
• bogate ˝ycie kulturalne.
NASZE SUKCESY
• najlepsza szko∏a na Mokotowie,
• I miejsce na Mokotowie po egzaminie gimnazjalnym 2002 i 2003,
• I miejsce w Polsce w Alfiku humanistycznym 2003,
• finalista olimpiady polonistycznej 2003,
• wielu laureatów i finalistów olimpiad i konkursów przedmiotowych 

w latach ubieg∏ych,
• nasi absolwenci zdajà w 100 proc. do najlepszych liceów w Warszawie 

(takich jak: Batory, Czacki, Rejtan, ˚michowska, Cervantes itd.).
CO NAS WYRÓ˚NIA
• wychowujemy dzieci w duchu wartoÊci chrzeÊcijaƒskich,
• nie ma u nas agresji, demoralizacji, wulgarnoÊci, narkotyków, 

papierosów, alkoholu itp.   
RRookk zzaa∏∏oo˝̋eenniiaa 11999900

CHRZEÂCIJA¡SKA SZKO¸A 
PODSTAWOWA NIEPUBLICZNA NR 31

CHRZEÂCIJA¡SKIE GIMNAZJUM
NIEPUBLICZNE NR 7

zapisy do klas 0 - VI i do gimnazjum
Warszawa, ul. Êw. Bonifacego 9; tel. 651-99-69

Potrzebne sà zmiany
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Spó∏dzielnià kierowa∏ Zarzàd w sk∏adzie:
Jan Radzikowski – prezes Zarzàdu, Sylwe-
ster Mirecki – zast´pca prezesa, Grzegorz

Engelbrecht – cz∏onek Zarzàdu. Obowiàzki
g∏ównego ksi´gowego pe∏ni∏a Danuta Pisarczyk.  

Wskutek zmian w ustawie o spó∏dzielniach
mieszkaniowych z 15.12.2000 r., w tym równie˝
wynikajàcych z wyroków Trybuna∏u Konstytucyj-
nego, praktycznie co rok wyst´puje koniecznoÊç
nowelizacji statutu spó∏dzielni jako podstawowego
aktu wewn´trznego normujàcego zasady dzia∏ania
spó∏dzielni. W 2006 r. b´dziemy wobec tego nadal
pracowaç nad kolejnà wersjà statutu, przy czym in-
formacje, jakie dochodzà do Spó∏dzielni z prac Sej-
mu nad nowelizacjà prawa spó∏dzielczego zapo-
wiadajà, ˝e to jeszcze nie koniec zmian.

G∏ówne obowiàzki wynikajàce z ustawy, spoczy-
wajàce na Spó∏dzielni to, przede wszystkim, reali-
zacja zadaƒ w zakresie zmian w stosunkach w∏a-
snoÊciowych. Zmiany te wymusi∏y m.in. inne po-
dejÊcie do rozliczania kosztów eksploatacji i utrzy-
mania nieruchomoÊci. Dawne zasady rozliczeƒ
kosztów i ponoszenia op∏at wed∏ug tzw. uÊrednio-
nych wskaêników kosztów w skali osiedla nie mo-
gà byç dalej praktykowane. Ustawa zobowiàzuje
spó∏dzielnie do indywidualizowania rozliczeƒ
kosztów i op∏at dla poszczególnych nieruchomoÊci.
Zamieszkujàcy w nich posiadacze ró˝nych praw
do lokali b´dà wnosiç zró˝nicowane op∏aty zwiàza-
ne z eksploatacjà i utrzymaniem nieruchomoÊci.

Wymienione uwarunkowania prawne i ekono-
miczne znalaz∏y odzwierciedlenie w pracach Za-
rzàdu i Rady Nadzorczej, polegajàcych na przy-
gotowaniu nowych zasad rozliczeƒ kosztów i ich
wdra˝aniu we wszystkich osiedlach, w których
istniejà warunki do wyodr´bnienia w∏asnoÊci lo-
kali. Podj´to szereg uchwa∏ wprowadzajàcych ko-
nieczne zmiany. Wprowadzone tzw. fundusze re-
montowe poszczególnych budynków zaczynajà
spe∏niaç coraz lepiej rol´, jakà w nich pok∏adano
– wyst´puje oszcz´dniejsze gospodarowanie Êrod-
kami i zaanga˝owanie mieszkaƒców w ich celo-
wym wydatkowaniu. 

Zmiany w gospodarowaniu Êrodkami remonto-
wymi nie przekreÊli∏y zasady solidaryzmu spó∏-
dzielczego, która w tym przypadku polega m.in.
na przejÊciowym wspomaganiu Êrodkami remon-
towymi budynków, w∏aÊnie w danym roku potrze-
bujàcych wi´cej Êrodków na konieczne remonty,
ni˝ inne budynki. Cz´Êç kosztów remontów niepo-
krytà w∏asnymi Êrodkami mieszkaƒcy takiego bu-
dynku b´dà sp∏acaç w nast´pnych latach w ramach
normalnej miesi´cznej op∏aty wnoszonej na fun-
dusz remontowy. 

Sprawy cz∏onkowsko-mieszkaniowe. Wed∏ug

stanu na dzieƒ 31.12.2005 r. liczba cz∏onków spó∏-
dzielni wynosi∏a – 20740, w tym: posiadajàcych
spó∏dzielcze (lokatorskie bàdê w∏asnoÊciowe)
prawa do lokali – 17528, posiadajàcych odr´bnà
w∏asnoÊç lokali – 92, posiadajàcych umowy
o kolejnoÊci przydzia∏u mieszkaƒ – 705, cz∏on-
ków wspó∏ma∏˝onków – 2415. 

Ustanawianie odr´bnej w∏asnoÊci lokali.
W II kwartale 2005 r. zosta∏y zakoƒczone procedu-
ry zwiàzane z uchwa∏ami Zarzàdu spó∏dzielni
w sprawie okreÊlenia przedmiotu odr´bnej w∏a-
snoÊci lokali mieszkalnych w nieruchomoÊciach
osiedla Bernardyƒska i w I kwartale 2006 r. w nie-
ruchomoÊciach osiedla Stegny Ro˝ek. Kontynu-
owane sà procedury dla nieruchomoÊci w osie-
dlach Sielce, Sadyba i Stegny Po∏udnie. Procedury
wyodr´bniania w∏asnoÊci lokali nie obejmujà nie-
ruchomoÊci w osiedlach Stegny Pó∏noc, Idzikow-
skiego i w cz´Êci osiedla Stegny Po∏udnie, ze
wzgl´du na nieuregulowany stan prawny terenów.

Uchwa∏y w sprawie okreÊlenia przedmiotu od-
r´bnej w∏asnoÊci lokali sà podj´te dla 53 nierucho-
moÊci obejmujàcych 89 budynków i 5423 lokale
mieszkalne. Pierwsza notarialna umowa przenie-
sienia w∏asnoÊci i ustanowienia odr´bnej w∏asno-
Êci lokalu mieszkalnego oraz udzia∏u w prawie
u˝ytkowania wieczystego gruntu – podpisana zo-
sta∏a w kwietniu 2004 r. Do koƒca 2005 r. zosta∏y
podpisane 94 umowy notarialne przenoszàce
na cz∏onków Spó∏dzielni w∏asnoÊç lokali miesz-
kalnych. W stosunku do liczby mieszkaƒ obj´tych
uchwa∏ami stanowi to zaledwie 1,73 proc. 

Zmniejszajàce si´ zainteresowanie podpisa-
niem aktów notarialnych ustanawiajàcych w∏a-
snoÊç lokali wynika przede wszystkim z oczeki-
wania cz∏onków Spó∏dzielni na przekszta∏cenie
prawa wieczystego u˝ytkowania gruntów w pra-
wo w∏asnoÊci, z mo˝liwoÊcià uzyskania 99 proc.
bonifikaty, zapowiedzianej uchwa∏à Rady Miasta
st. Warszawy z dnia 15-04-2004 r. i znowelizowa-
nej uchwa∏à z dnia 3.03.2005 r. Wed∏ug stanu
na dzieƒ 13.02.2006 r. – 1279 cz∏onków MSM
„Energetyka” posiadajàcych spó∏dzielcze prawo
do lokali, tj. 7,1 proc. z∏o˝y∏o wnioski o przenie-
sienie w∏asnoÊci swoich lokali.

Inwestycje. Centrum mieszkaniowo-us∏ugo-
we ul. J. Sobieskiego / ul. Êw. Bonifacego. Zadanie
I obejmuje zespó∏ budynków w zabudowie wielo-
rodzinnej o funkcjach mieszkaniowych i us∏ugo-
wych, po∏o˝onych w rejonie ul. J. Sobieskiego, Êw.
Bonifacego i Sycylijskiej, oznaczonych jako: D1,
D2 i D3, C, B i A.

Koszt netto budowy jednego metra kwadrato-
wego powierzchni u˝ytkowej mieszkaƒ okreÊlono
na 3990 z∏ w budynkach D1, D2 i D3 i C oraz koszt

netto stanowiska w gara˝u – 24515 z∏. Zaawanso-
wanie finansowe netto budowy budynków D1,
D2, D3 wed∏ug harmonogramu rzeczowo-finanso-
wego robót rycza∏towych, na podstawie faktur z∏o-
˝onych do dnia 30.04.2006 r., wynosi 13063,4 tys.
z∏, co stanowi 76,1 proc. wartoÊci rycza∏towej. 

Zadanie II obejmuje zespó∏ budynków w zabu-
dowie wielorodzinnej o funkcjach mieszkanio-
wych, us∏ugowych i biurowych w budynkach
oznaczonych jako C A/A 1 oraz budynek gara˝o-
wy oznaczony jako B. 

Sprawy terenowo-prawne. Zarzàd od lat podej-
muje dzia∏ania zmierzajàce do uregulowania stanu
prawnego terenów b´dàcych we w∏adaniu Spó∏-
dzielni. Szczególnie odnosi si´ to do terenów osie-
dla Stegny Pó∏noc i terenów osiedla Idzikowskie-
go. Jednak mo˝liwoÊci Spó∏dzielni sà ograniczone.
Obecnie g∏ównà przeszkodà w uregulowaniu tere-
nów sà sprawy roszczeniowe spadkobierców by-
∏ych w∏aÊcicieli. Rozstrzygni´ç w tym zakresie mo-
˝e dokonaç jedynie Urzàd m. st. Warszawy. 

Rada m. st. Warszawy w dniu 3 marca 2005 r.
podj´∏a nowà uchwa∏´ w sprawie bonifikat
przy sprzeda˝y nieruchomoÊci gruntowych
na rzecz spó∏dzielni mieszkaniowych oraz
przy zbywaniu nieruchomoÊci w wyniku
uwzgl´dnienia niektórych roszczeƒ. Po wielo-
miesi´cznym oczekiwaniu na opracowanie przez
Urzàd m. st. Warszawy zarzàdzenia precyzujàce-
go zasady stosowania nowej uchwa∏y, w marcu
2006 r. Urzàd Dzielnicy Mokotów poinformowa∏
Spó∏dzielni´ o wykazie dokumentów niezb´d-
nych jako za∏àczników do wniosków o sprzeda˝
nieruchomoÊci oraz o udzielenie bonifikaty
od ceny sprzeda˝y zgodnie z uchwa∏à z dnia 3
marca 2005 r. WàtpliwoÊci budzi uwarunkowanie
sprzeda˝y nieruchomoÊci od z∏o˝enia oÊwiadcze-
nia Zarzàdu Spó∏dzielni, ˝e ˝àdaniem ustanowie-
nia odr´bnej w∏asnoÊci jest obj´tych minimum
50 proc. lokali mieszkalnych w budynkach posa-
dowionych na nabywanej nieruchomoÊci. Usta-
wa o gospodarce nieruchomoÊciami oraz uchwa-
∏a Rady m. st. Warszawy z dnia 3 marca 2005 r. ta-
kiego warunku nie zawiera, a dotychczas ˝adna
nieruchomoÊç Spó∏dzielni nie spe∏nia takiego
kryterium. 

Dzia∏alnoÊç eksploatacyjna. Globalne koszty
gospodarki zasobami mieszkaniowymi z uwzgl´d-
nieniem kosztów gospodarki cieplnej wynios∏y
w 2005 r. 98 178,4 tys. z∏ i by∏y tylko o 462,1 tys. z∏,
tj. o 0,5 proc. (przy inflacji 2,1 proc.) wy˝sze ni˝
w 2004 r., kiedy ich suma osiàgn´∏a 97 716,3 tys. z∏.
Tak ma∏y wzrost kosztów by∏ mo˝liwy wskutek
wzrastajàcych z roku na rok oszcz´dnoÊci w zu˝y-
ciu mediów, takich jak: wody, energii cieplnej
do ogrzewania i podgrzania wody, g∏ównie dzi´ki
opomiarowaniu zu˝ycia w lokalach i zrealizowa-
niu ju˝ prawie w ca∏oÊci programu ociepleƒ bu-
dynków oraz przy stosunkowo niskiej inflacji.

We wszystkich osiedlach zmala∏y koszty zu˝y-
cia energii cieplnej – Êrednio o oko∏o 3 proc.
W pi´ciu osiedlach zmala∏y te˝ koszty zu˝ycia
wody i odprowadzenia Êcieków, przeci´tnie o 2,5
proc. Zmniejszeniu uleg∏y tak˝e koszty central-
nego ogrzewania lokali mieszkalnych rozlicza-
nych w tzw. systemie podzielnikowym. 

Fragmenty sprawozdania Zarzàdu 
Na dzieƒ 31.12.2005 r. zasoby mieszkaniowe Spó∏dzielni obejmowa∏y: 252 budynki mieszkal-
ne, 18235 lokali mieszkalnych i 879484 mkw. powierzchni u˝ytkowej lokali mieszkalnych oraz
50115 m kw. powierzchni lokali u˝ytkowych. Zasoby te znajdujà si´ w siedmiu osiedlach,
a mianowicie: Sielce – 3119 lokali mieszkalnych, Sadyba – 5058 lokali mieszkalnych, Stegny
Pó∏noc – 2900 lokali mieszkalnych, Stegny Ro˝ek – 838 lokali mieszkalnych, Stegny Po∏udnie
– 4838 lokali mieszkalnych, Bernardyƒska – 607 lokali mieszkalnych, Idzikowskiego – 815 lo-
kali mieszkalnych. Ponadto budynek mieszkalny przy ul. Polnej 3A z 60 mieszkaniami, który
organizacyjnie zosta∏ w∏àczony do osiedla Idzikowskiego, ale gospodarczo zachowuje pe∏nà
odr´bnoÊç w rozliczeniach kosztów i przychodów gospodarki zasobami mieszkaniowymi.

56. Zebranie Przedstawicieli Czlonków 
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Obni˝ka kosztów jednostkowych to równie˝ ob-
ni˝ka op∏at za lokale mieszkalne. Tego faktu nie-
jednokrotnie mieszkaƒcy nie dostrzegajà ze wzgl´-
du na to, ˝e rozliczenia kosztów i op∏at z tytu∏u zu-
˝ycia wi´kszoÊci mediów dokonywane sà po roku.

Remonty i konserwacje. W 2005 roku na reali-
zacj´ remontów poniesiono nak∏ady w ∏àcznej wy-
sokoÊci 15 878,3 tys. z∏ co w stosunku do planu
rocznego wynoszàcego 22 747,6 tys. z∏ stanowi 69,8
proc.

Niezale˝nie od nak∏adów poniesionych na re-
alizacj´ remontów, koszty robót o charakterze
konserwacyjnym, zaliczane w ci´˝ar eksploatacji
budynków, wynios∏y w 2005 roku 5 594,6 tys. z∏
i w stosunku do za∏o˝onych w planie stanowià

102,5 proc. Przekroczenie kosztów
konserwacji o 2,5 proc. wynika z ko-
niecznoÊci wykonania drobnych prac
naprawczych, których wielkoÊç pla-
nuje si´ z pewnym przybli˝eniem.

Zad∏u˝enia w op∏atach. W 2005 r.
ogólny wymiar op∏at za lokale wyno-
si∏ 99 170,9 tys. z∏. Zad∏u˝enia w op∏a-
tach za lokale wynios∏y ∏àcznie 6 296,4
tys. z∏, co stanowi 6,3 proc. rocznego
wymiaru op∏at. Sytuacja w zad∏u˝e-
niach wyraênie si´ poprawi∏a. W kwo-
cie globalnej zad∏u˝enia zmala∏y
o 789,3 tys. z∏, a wskaênik zad∏u˝eƒ
zmniejszy∏ si´ o 0,8 punktu procento-
wego. Najwy˝szy poziom zad∏u˝eƒ
czynszowych wyst´puje w osiedlach
Sadyba – 8,1 proc. naliczonych rocz-
nych przychodów i Stegny Po∏udnie –
6,7 proc. Najni˝szy wskaênik zad∏u-
˝eƒ majà Sielce – 4,7 proc. rocznego

wymiaru op∏at. W wyniku post´powania windy-
kacyjnego w 2005 r. Spó∏dzielnia odzyska∏a nale˝-
noÊci na kwot´ 1975,2 tys. z∏.

Kierunki dzia∏aƒ w latach nast´pnych. Przy-
sz∏oÊç Spó∏dzielni, jej wielkoÊç i sposób zarzàdza-
nia b´dà w du˝ej mierze zale˝ne od zmian usta-
wowych dotyczàcych spó∏dzielczoÊci mieszkanio-
wej. Trudno wobec tego formu∏owaç kierunki
i plany rozwoju Spó∏dzielni na wiele lat. Powinno
si´ skupiç uwag´ przede wszystkim na: doprowa-
dzeniu do uregulowania stanu prawnego wszyst-
kich gruntów b´dàcych we w∏adaniu Spó∏dzielni
i wykupieniu ich od miasta na w∏asnoÊç z bonifi-
katà • dalszym podnoszeniu standardu technicz-
nego budynków i komfortu zamieszkiwania (ge-
neralne remonty dêwigów, wymiana instalacji
elektrycznej, remont lub wymiana instalacji gazo-
wej) • poprawieniu estetyki i wyglàdu zewn´trz-
nego osiedli: modernizacja ciàgów komunikacyj-
nych, budowa nowych miejsc postojowych, roz-
wój terenów zielonych – rekreacyjnych w osie-
dlach • kontynuowaniu prac nad procedurami
zwiàzanymi z przenoszeniem w∏asnoÊci lokali
na cz∏onków Spó∏dzielni • dalszym dostosowy-
waniu przepisów wewn´trznych (regulaminów)
w zakresie rozliczeƒ kosztów, odr´bnej ewidencji
ksi´gowej w zwiàzku z powstaniem nieruchomo-
Êci wspólnych • opracowaniu zasad wspó∏pracy
i wzajemnych relacji administracji osiedli z orga-
nami samorzàdowymi na szczeblu domu • reali-
zacji inwestycji mieszkaniowych dla cz∏onków
Spó∏dzielni i ich rodzin • kontynuacji zadaƒ in-
westycyjnych przy ul. Sobieskiego / ul. Boniface-
go • kontynuacji staraƒ o uregulowanie stanu
prawnego terenów pod inwestycje • zwi´kszeniu
efektywnoÊci pracy administracji i jakoÊci obs∏u-
gi mieszkaƒców.

Zasoby mieszkaniowe i ich zaludnienie (wg stanu na 31.12.2005 r.)
Budynki Mieszkania Mieszkaƒcy Lokale u˝ytkowe

Lp. Jednostka mieszkalne u˝ytkowe ogó∏em w tym
organizacyjna miejsca

gara˝owe

1. Sielce 41 3 3119 5829 204 154
2. Sadyba 86 4 5058 10010 617 505
3. Stegny Pó∏noc 41 5 2900 5698 29 0
4. Stegny Ro˝ek 8 1 838 1841 61 0
5. Stegny Po∏udnie 51 3 4838 9823 41 0
6. Bernardyƒska 8 1 607 1351 23 0
7. Idzikowskiego (z Polnà) 17 1 875 2093 113 88

Razem osiedla 252 18 18235 36645 1088 747
8. Biuro Zarzàdu 0 4 0 0 10 0

Ogó∏em spó∏dzielnia 252 22 18235 36645 1098 747

Sielce 67,25 66,12 98,3
Sadyba 83,25 81,46 97,8
Stegny Pó∏noc 71,58 69,87 97,6
Stegny Ro˝ek 14,33 14,23 99,3
Stegny Po∏udnie 92,00 91,75 99,7
Bernardyƒska 14,75 14,75 100,0
Idzikowskiego 12,90 12,91 100,1

I RAZEM G.Z.M. 356,06 351,09 98,6
II BIURO ZARZÑDU 51,66 51,28 99,3
zarzàd ogólny 45,66 45,85 100,4
zespól inwestycji 6,00 5,43 90,5

OGÓ¸EM (I+II) 407,72 402,37 98,7

Zatrudnienie w 2005 r.

Struktura kosztów w latach 2004-2005

Wskaênik zad∏u˝eƒ op∏at za u˝ywanie lokali 
w spó∏dzielni ogó∏em w latach 2003-2005
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G ∏ówne zagadnienia wynikajàce z planu pracy
omawiane na zebraniach plenarnych Rady to:
okreÊlenie podstawowych wskaêników i za∏o-

˝eƒ do planu gospodarczo-finansowego na 2006 r.,
w tym podzia∏ Êrodków na remonty priorytetowe i po-
zosta∏e • funkcjonowanie rozliczeƒ kosztów i op∏at
za centralne ogrzewanie • okreÊlenie za∏o˝eƒ i wskaêni-
ków do wieloletniego programu remontowego Spó∏-
dzielni • rozliczanie kosztów gospodarki zasobami
mieszkaniowymi • remont instalacji gazowych • spra-
wy inwestycyjne • zad∏u˝enia czynszowe.

Ponadto w centrum uwagi Rady by∏y nast´pujàce
problemy dotyczàce: funkcjonowania zasad samorzàd-
noÊci w MSM Energetyka – w odniesieniu do grup
cz∏onkowskich, rad osiedli i rad domów • wdra˝ania
ustawy o spó∏dzielniach mieszkaniowych, dzia∏alnoÊç
na rzecz regulacji prawnej terenów • spraw lustracji •
zakresu obowiàzków i kwalifikacji administratorów
w zwiàzku z wejÊciem w ˝ycie Ustawy o spó∏dzielniach
mieszkaniowych.

DZIA¸ALNOÂå MERYTORYCZNA. 1. Plan
gospodarczo-finansowy i jego ocena. Plan gospodar-
czo-finansowy Spó∏dzielni w zakresie gospodarki zaso-
bami mieszkaniowymi jest planem zbiorczym opraco-
wanym w oparciu o plany remontowo-finansowe osie-
dli. Podstawà do opracowania planów remontowych
jest ustalenie zadaƒ priorytetowych wynikajàcych z po-
trzeb i mo˝liwoÊci finansowych danego osiedla ustala-
nych w oparciu o przeglàdy techniczne. Do zadaƒ prio-
rytetowych zaliczone sà g∏ównie remonty kapitalne
dêwigów, dachów, wymiana instalacji gazowej, a szcze-
gólnie dokoƒczenie prac termomodernizacyjnych tj.
ocieplenia budynków, ocieplenia stropodachów, wy-
miana Êlusarki i stolarki okiennej na korytarzach oraz
inne wynikajàce z potrzeb osiedla. Ocena realizacji za-
daƒ planowych Spó∏dzielni jest dokonywana na zebra-
niach plenarnych Rady Nadzorczej po zaopiniowaniu
przez Komisje Rady przedstawionych przez Zarzàd ma-
teria∏ów.

2. System finansowania kosztów eksploatacji i re-
montów. Od 2003 r. funkcjonuje system rozliczania
kosztów remontów na poszczególne budynki. System
jest oparty o wymagania zawarte w ustawie o spó∏dziel-
niach mieszkaniowych z dnia 15.12.2000 r. i opracowa-
nych zgodnie z tymi wymaganiami przepisach we-
wn´trznych Spó∏dzielni. 

Podzia∏ Êrodków na remonty na rok 2006 zosta∏ usta-
lony wed∏ug zasady, ˝e na realizacj´ zadaƒ prioryteto-
wych i ogólnoosiedlowych przeznacza si´ do 70 % wiel-
koÊci planowanych Êrodków remontowych ca∏ego osie-
dla, a pozosta∏e Êrodki sà w gestii rad domów po zabez-
pieczeniu wykonania najpilniejszych remontów w bu-
dynku wynikajàcych z przeglàdów.

3. Dzia∏alnoÊç remontowa. Strategiczna dzia∏alnoÊç
remontowa oparta jest o za∏o˝enia wieloletnich zamie-
rzeƒ remontowych uchwalanych przez Rad´ Nadzor-
czà. Zadania roczne sà uwzgl´dniane w planach po-
szczególnych osiedli uchwalanych przez rady osiedli.
W roku 2006 zakoƒczone zostanà dzia∏ania w zakresie

wymiany instalacji wodnych, centralnego ogrzewania,
ociepleƒ budynków i remontów dachów.

Rada Nadzorcza przyj´∏a informacj´ Zarzàdu o zbli-
˝aniu si´ ku koƒcowi realizacji programu termomoder-
nizacyjnego. Dzi´ki podj´tym dzia∏aniom nasze zasoby
mieszkaniowe sà w dobrym stanie technicznym i este-
tycznym. Dzia∏ania remontowo-modernizacyjne przy-
nios∏y tak˝e konkretne korzyÊci finansowe mieszkaƒ-
com w postaci obni˝onych op∏at za centralne ogrzewa-
nie. Ârednie oszcz´dnoÊci sà rz´du do 30 %. 

W nast´pnych programach wieloletnich zak∏ada si´
priorytetowe dzia∏ania w zakresie remontów bàdê wy-
miany dêwigów, remontów instalacji gazowych, wymia-
ny i modernizacji instalacji elektrycznej. Wi´cej uwagi
i nak∏adów przewiduje si´ te˝ na popraw´ estetyki i wy-
glàdu zewn´trznego budynków. Te zadania sà realizo-
wane przede wszystkim w ramach Êrodków remonto-
wych pozostajàcych w gestii rad domów. W roku 2005
do dyspozycji domów przypada∏o co najmniej 25 %
Êrodków na remonty, a w roku 2006 w niektórych przy-
padkach ponad 30 %. 

Wyrównanie stanu technicznego budynków to jeden
z g∏ównych tematów, jakimi zajmowa∏a si´ Rada Nad-
zorcza. 

4. Dzia∏alnoÊç inwestycyjna. Trwa realizacja czte-
rech budynków zadania I przedsi´wzi´cia inwestycyj-
nego „Centrum mieszkaniowo-us∏ugowego” ul. Jana
Sobieskiego / ul. Êw. Bonifacego. Rada Nadzorcza jest
na bie˝àco informowana przez Zarzàd o przebiegu reali-
zacji tej inwestycji w comiesi´cznych sprawozdaniach
przedstawianych na posiedzeniach Komisji Technicz-
nej oraz na zebraniach plenarnych, przy omawianiu
planów gospodarczo-finansowych i sprawozdaƒ z dzia-
∏alnoÊci Spó∏dzielni. Problematyka tej inwestycji by∏a
równie˝ osobnym punktem porzàdku obrad listopado-
wego zebrania Rady Nadzorczej. 

Rad´ Nadzorczà niepokojà negatywne zjawiska
zwiàzane z realizacjà inwestycji w odniesieniu do toczà-
cego si´ procesu sàdowego z powództwa osób trzecich.
Roszczenia powodów Sàd I Instancji oddali∏ w ca∏oÊci.
Post´powanie apelacyjne przed Sàdem II Instancji jest
w toku. Ponadto Rada Nadzorcza zaanga˝owa∏a si´
w spraw´ istniejàcego sporu pomi´dzy Spó∏dzielnià
a Wspólnotà Mieszkaniowà Polna 3 w kwestii udost´p-
nienia naszym cz∏onkom przejazdu do gara˝y podziem-
nych budynku przy ul. Polnej 3a. Poniewa˝ rozwiàzanie
sporu na drodze sàdowej i administracyjnej przed∏u˝a
si´, wznowiono negocjacje z Zarzàdem Wspólnoty o za-
warcie ugody przy czynnym udziale przedstawicieli Ra-
dy Nadzorczej. Wydaje si´, ˝e tym razem spór zostanie
zakoƒczony. 

5. Dzia∏alnoÊç normatywna. W okresie sprawoz-
dawczym Rada Nadzorcza podj´∏a uchwa∏y wyszcze-
gólnione w za∏àczniku nr 2 do niniejszego sprawozda-
nia. W zwiàzku z nowelizacjà ustawy o spó∏dzielniach
mieszkaniowych i pojawieniem si´ nowych inicjatyw
legislacyjnych przygotowywane sà zmiany Statutu
MSM Energetyka.

6. Zagadnienia terenowo-prawne. Starania podej-

mowane przez Spó∏dzielni´ doprowadzi∏y do uzyska-
nia prawa wieczystego u˝ytkowania do 68 % gruntów.
Stan ten nie uleg∏ zmianie w trakcie okresu sprawoz-
dawczego. Do uregulowania stanu prawnego pozosta∏y
tereny osiedli Stegny Pó∏noc, Idzikowskiego, cz´Êç
osiedla Stegny Po∏udnie oraz dzia∏ki przy ul. Sobie-
skiego 105, Gagarina 5, Konstanciƒskiej 3B. TrudnoÊci
w regulacji prawnej gruntów wynikajà g∏ównie z bez-
czynnoÊci Urz´du m. st. Warszawy. Dlatego te˝ Spó∏-
dzielnia pozwa∏a Miasto st. Warszawa do sàdu o zobo-
wiàzanie do ustanowienia na rzecz MSM Energetyka
prawa u˝ytkowania wieczystego nieruchomoÊci b´dà-
cych w jej u˝ytkowaniu. Prowadzone sà starania o na-
bycie prawa w∏asnoÊci nieruchomoÊci b´dàcych w wie-
czystym u˝ytkowaniu MSM Energetyka z uwzgl´dnie-
niem bonifikaty.

7. Zad∏u˝enia czynszowe. Zad∏u˝enia czynszowe sà
problemem, któremu obok spraw gospodarczych Rada
Nadzorcza poÊwi´ca bardzo du˝o uwagi. ¸àczne zad∏u-
˝enia w op∏atach na koniec 2005 r. wynoszà 6,3 mln z∏
i w stosunku do roku 2004 zmniejszy∏y si´ o 0,8 mln z∏.
Ich wielkoÊç stanowi 6,3 % rocznego wymiaru op∏at
za u˝ywanie lokali. Jest to bardzo ucià˝liwy problem dla
Spó∏dzielni.

Organy Spó∏dzielni podejmujà dzia∏ania na podsta-
wie przepisów wewn´trzspó∏dzielczych. Rada Nadzor-
cza i Rady Osiedli podejmujà rozmowy z d∏u˝nikami.
Rada Nadzorcza w sytuacjach braku porozumienia
z d∏u˝nikiem podejmuje uchwa∏y o wykluczeniu ze
Spó∏dzielni, co nast´pnie stanowi podstaw´ do wszcz´-
cia procedury eksmisyjnej.

8. Realizacja wniosków. Sposób realizacji wniosków
zg∏oszonych na zebraniach grup cz∏onkowskich
i ZPCz. skierowanych do Zarzàdu i Rady Nadzorczej
by∏ omawiany w Komisjach Rady i na posiedzeniach
plenarnych. Do planu pracy Rady Nadzorczej w∏àczono
propozycj´ zmian w zasadach rozliczania kosztów g. z.
m. wynikajàcych z dyskusji na 55. ZPCz. W dalszym
ciàgu istnieje potrzeba bardziej wnikliwego kwalifiko-
wania wniosków do realizacji przez Komisj´ Wniosko-
wà ZPCz.

KOMISJE RADY NADZORCZEJ. Komisja Re-
wizyjna. W okresie sprawozdawczym odby∏o si´ 8 po-
siedzeƒ Komisji, na których analizowano i opiniowano
sprawozdania okresowe z dzia∏alnoÊci gospodarczej
Spó∏dzielni, za∏o˝enia i wskaêniki do planu na 2006
rok, a nast´pnie plan gospodarczo – finansowy Spó∏-
dzielni na 2006 r. oraz tematyczne opracowania Zarzà-
du, dotyczàce projektowanych uchwa∏, które by∏y na-
st´pnie przedk∏adane plenum Rady Nadzorczej. Tema-
tyka omawianych projektów uchwa∏ koncentrowa∏a si´
wokó∏ dostosowania zasad gospodarki finansowej Spó∏-
dzielni i stosowanych rozliczeƒ kosztów i op∏at do usta-
wy o spó∏dzielniach mieszkaniowych, a w szczególnoÊci
do zmian form w∏asnoÊci mieszkaƒ. W zwiàzku z mo˝-
liwoÊcià przeniesienia w∏asnoÊci lokalu na posiadacza
dotychczasowego spó∏dzielczego prawa do lokalu, ko-
nieczne by∏o dostosowanie wielu wewn´trznych regula-
minów. 

Komisja Rewizyjna zaopiniowa∏a równie˝ i przed-
stawi∏a do akceptacji propozycje po˝yczek z Centralne-
go Funduszu Remontowego, m.in. na ocieplenie bu-
dynków osiedla Idzikowskiego. Monitorowa∏a gospo-
dark´ Centralnym Funduszem Spo∏eczno-Wychowaw-
czym, przedstawiajàc uwagi i propozycje dotyczàce
efektywnego wykorzystania Êrodków. Stale nadzorowa-
∏a równie˝ dzia∏ania Zarzàdu w sprawie umo˝liwienia
mieszkaƒcom budynku przy ul. Polnej 3A dojazdu

Skrót sprawozdania Rady Nadzorczej 
Rada Nadzorcza w obecnym sk∏adzie ukonstytuowa∏a si´ na pierwszym posiedzeniu po Zebra-
niu Przedstawicieli Cz∏onków w dniu 30 czerwca 2005 r. Dzia∏a w oparciu o plan pracy uchwalo-
ny w dniu 27.09.2005 r. W miar´ potrzeb plan jest korygowany. W okresie od czerwca 2005 r.
do marca 2006 r. odby∏o si´ 8 posiedzeƒ plenarnych Rady Nadzorczej oraz 8 Prezydium Rady,
których celem by∏o okreÊlenie i przygotowanie tematyki zebraƒ plenarnych wynikajàcych z pla-
nu pracy i z bie˝àcej dzia∏alnoÊci Spó∏dzielni. Rada Nadzorcza realizuje swoje zadania statutowe
mi´dzy innymi w oparciu o dzia∏ania Komisji, które opiniujà wszystkie zagadnienia i sprawy b´-
dàce przedmiotem plenarnych obrad i decyzji Rady. Komisje odby∏y 28 zebraƒ tematycznych.

56. Zebranie Przedstawicieli Cz∏onków
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do gara˝y podziemnych. Ostatnio zawarta zosta∏a ugo-
da ze Wspólnotà w∏aÊcicieli sàsiedniej nieruchomoÊci,
co daje nadziej´ pozytywnego rozwiàzania problemu.
Odszkodowanie zaspokajajàce ˝àdania Wspólnoty mie-
Êci si´ w ramach Êrodków inwestycyjnych na to zadanie.

Do sta∏ych zadaƒ Komisji Rewizyjnej nale˝a∏o roz-
patrywanie skarg i wniosków cz∏onków Spó∏dzielni,
kierowanych do Rady Nadzorczej. Dotyczy∏y one g∏ów-
nie rozliczenia kosztów i op∏at za centralne ogrzewanie.  

Komisja Techniczna. Do sta∏ych zadaƒ Komisji
Technicznej w okresie 2005/2006 nale˝a∏o: opiniowanie
bie˝àcych spraw przekazywanych przez Rad´ Nadzor-
czà, opiniowanie propozycji Zarzàdu spó∏dzielni
w sprawach realizacji zadaƒ technicznych, eksploatacyj-
nych i inwestycyjnych, rozpatrywanie pism mieszkaƒ-
ców spó∏dzielni adresowanych do Komisji Technicznej.
uczestnictwo przedstawiciela KT w przetargach na pra-
ce budowlano-remontowe. 

Opinie Komisji Technicznej by∏y na bie˝àco przeka-
zywane Radzie Nadzorczej na zebraniach plenarnych.
Komisja Techniczna bra∏a udzia∏ (poprzez swoich
przedstawicieli) w przetargach na prace budowlano-re-
montowe oraz na bie˝àco kontrolowa∏a zaawansowanie
prac dla wszystkich najwa˝niejszych przedsi´wzi´ç re-
montowych spó∏dzielni. Zgodnie z opinià Komisji
Technicznej Rada Nadzorcza zdecydowa∏a, aby koszty
centralnego ogrzewania rozliczaç na dotychczasowych
zasadach.

Komisja Mieszkaniowa. W kadencji 2005/2006 Ko-
misja Mieszkaniowa odby∏a 8 posiedzeƒ. Problemami,
którymi si´ zajmowa∏a by∏y zarówno tematy wynikajà-
ce z planu pracy, jak równie˝ dotyczàce bie˝àcych za-
gadnieƒ cz∏onkowsko-mieszkaniowych.

Jednym z wa˝niejszych problemów, któremu po-
Êwi´cono wiele uwagi jest sprawa zad∏u˝eƒ w op∏atach
za lokale. Na trzy posiedzenia Komisji zaproszeni zosta-
li zad∏u˝eni cz∏onkowie naszej spó∏dzielni. Komisja
Mieszkaniowa wspólnie z Dzia∏em Cz∏onkowsko-
-Mieszkaniowym przygotowa∏a materia∏ informacyjny
dla ka˝dego uczestnika, z którym prowadzono rozmo-
wy. W wyniku tych spotkaƒ trzech cz∏onków spó∏dziel-
ni uregulowa∏o w ca∏oÊci zad∏u˝enie, siedmiu sp∏aca ra-
talnie, a dwóch przyj´∏o propozycj´ zamiany mieszka-
nia.

Komisja przeanalizowa∏a i zaopiniowa∏a 18 wnio-
sków Zarzàdu w sprawie wykluczenia cz∏onków ze
spó∏dzielni. Rada Nadzorcza podj´∏a uchwa∏y o wyklu-
czeniu 16 cz∏onków.

Komisja Organizacyjno-Samorzàdowa. Z przygo-
towanej przez Komisj´ Organizacyjno-Samorzàdowà
oceny funkcjonowania zasad samorzàdnoÊci w naszej
Spó∏dzielni wynika∏y okreÊlone zadania dla organów
Spó∏dzielni. Po przesz∏o rocznej realizacji ustaleƒ Rady
Nadzorczej w tej sprawie, w grudniu 2005 r. na posie-
dzeniu plenarnym RN podsumowano wyniki i stwier-
dzono, ̋ e w cz´Êci rad osiedli nastàpi∏o znaczne o˝ywie-
nie pracy rad domów. 

Niezwykle wa˝na staje si´ tak˝e wspó∏praca odpo-
wiednio przygotowanych administratorów budynków
z radami domów w okreÊleniu potrzeb remontowych,
odbiorze prac budowlanych oraz poprawie rzetelnoÊci
wykonywania obowiàzków gospodarzy domów. Wy-
mienione sprawy by∏y przedmiotem prac Komisji Or-
ganizacyjno-Samorzàdowej w Êcis∏ym wspó∏dzia∏aniu
z Zarzàdem spó∏dzielni.

Uwzgl´dniajàc zmiany w prawodawstwie polskim
dotyczàce spó∏dzielczoÊci mieszkaniowej, a tak˝e opini´
Zwiàzku Rewizyjnego Spó∏dzielni Mieszkaniowych,
Komisja przygotowuje stanowisko w sprawie propozy-
cji zmian Statutu MSM Energetyka. Uczestniczymy
tak˝e w opracowaniu regulaminu zasad zatrudniania
pracowników na stanowiskach kierowniczych w naszej
spó∏dzielni.

DZIA¸ALNOÂå RAD OSIEDLI. Z przeprowa-
dzonej przez Rad´ Nadzorczà oceny funkcjonowania
zasad samorzàdnoÊci wynika, ˝e rada osiedla jako wa˝-

ne ogniwo w dzia∏alnoÊci samorzàdowej spe∏nia nadal
rol´ wiodàcà w podejmowaniu dzia∏aƒ w interesie
cz∏onków zamieszka∏ych w osiedlu. Zgodnie z upraw-
nieniami statutowymi sprawuje nadzór i kontrol´ spo-
∏ecznà nad dzia∏alnoÊcià administracji osiedla, zw∏asz-
cza nad gospodarkà remontowà, wykorzystaniem Êrod-
ków finansowych, rozwiàzywaniem problemów spo-
∏ecznych. Âwiadczy o tym mi´dzy innymi starannie do-
bierana problematyka posiedzeƒ plenarnych oraz do-
brze funkcjonujàce Komisje. Wiele uwagi poÊwi´cajà
rady dzia∏aniom zmierzajàcym do zmniejszenia zad∏u-
˝eƒ. 

Pomimo niewàtpliwych osiàgni´ç nadal nale˝y
uznaç za niezadowalajàcy udzia∏ mieszkaƒców w spra-
wach odnoszàcych si´ do ich budynków, zagospodaro-
wania Êrodków b´dàcych w gestii domów oraz innych
wynikajàcych z uprawnieƒ statutowych. Nie we wszyst-
kich budynkach uda∏o si´ powo∏aç rady domów.
W osiedlach Stegny Pó∏noc, Bernardyƒska, Stegny Ro-
˝ek oraz Sielce rady zosta∏y wybrane we wszystkich bu-
dynkach. Nastàpi∏ równie˝ znaczàcy wzrost liczby rad
domów w osiedlu Sadyba. Natomiast w osiedlu Idzi-
kowskiego poza budynkiem Polna 3a, w pozosta∏ych 26
budynkach nie powo∏ano rad domów. 

ZEBRANIA GRUP CZ¸ONKOWSKICH. Zebra-
nia grup cz∏onkowskich odby∏y si´ we wszystkich osie-
dlach w terminach marzec – kwiecieƒ 2006 r. Materia∏y
sprawozdawcze z dzia∏alnoÊci Rad Osiedli i Admini-
stracji Osiedli zosta∏y podane cz∏onkom Spó∏dzielni
z wyprzedzeniem przez opublikowanie ich w gazetkach
osiedlowych lub w innej formie. Materia∏y sprawoz-
dawcze Zarzàdu i Rady Nadzorczej zosta∏y dor´czone
uczestnikom zebraƒ przed rozpocz´ciem obrad. We
wszystkich zebraniach uczestniczyli przedstawiciele
Zarzàdu i Rady Nadzorczej.

Problematyka zebraƒ dotyczy∏a g∏ównie nast´pujà-
cych spraw: przekszta∏cenia prawa wieczystego u˝ytko-
wania gruntów w prawo w∏asnoÊci (wykup gruntów
przez spó∏dzielni´) • remontów • funkcjonowanie sa-
morzàdnoÊci z podkreÊleniem roli Rad Domów • bez-
pieczeƒstwo w osiedlach • wymiany instalacji gazowej
• rzetelnoÊç pomiarów zu˝ycia wody • rozliczanie zu-
˝ycia ciep∏a • zagospodarowanie terenów osiedlowych
przeznaczonych dla sportu i rekreacji (boiska) oraz roz-
budowa i renowacja placów zabaw dla dzieci.

Nadal niepokojàcym zjawiskiem jest niska frekwen-
cja na zebraniach grup cz∏onkowskich. Rozwiàzania
wymaga problem zbyt liczebnych grup cz∏onkowskich.
W nowej kadencji w∏adz samorzàdowych nale˝y po-
Êwi´ciç wi´cej uwagi o˝ywieniu dzia∏alnoÊci Rad Do-
mów, co powinno wp∏ynàç na wzrost zainteresowania
mieszkaƒców sprawami Êrodowiska ich zamieszkania.

OCENA ZARZÑDU. Praca Zarzàdu oceniana jest
w oparciu o okresowe i roczne analizy realizacji zadaƒ
gospodarczych. Na uznanie zas∏uguje utrzymujàca si´
od wielu lat dobra sytuacja finansowa Spó∏dzielni, po-
zwalajàca na uruchomienie wielu zadaƒ z zakresu prac
remontowych i przygotowania inwestycji w oparciu
o kredyty wewn´trzne z centralnego funduszu remon-
towego. Zarzàd dobrze przygotowa∏ Spó∏dzielni´
do wdra˝ania ustawy o spó∏dzielniach mieszkanio-
wych, zw∏aszcza procedur zwiàzanych z wyodr´bnie-
niem w∏asnoÊci lokali. Zastrze˝enie jednak budzi spo-
sób przygotowania i realizacji inwestycji. Szczególnie
widaç to w niedostatecznym nadzorze inwestorskim
i k∏opotach w ju˝ zakoƒczonych obiektach (Meloma-
nów, Polna), jak równie˝ w przeciàgajàcych si´ ustale-
niach koniecznych dla prawid∏owego prowadzenia in-
westycji przy ul. J. Sobieskiego / Êw. Bonifacego w Osie-
dlu Stegny Po∏udnie. Sprecyzowane przez Rad´ Nad-
zorczà wnioski powinny byç uwzgl´dnione przez Za-
rzàd w kolejnych dzia∏aniach inwestycyjnych. Wzmo-
˝onego wysi∏ku wymaga kwestia regulacji terenowo-
-prawnych.

Zdecydowanej poprawy i pilnych rozwiàzaƒ wymaga

sposób zarzàdzania Osiedlem Sadyba, szczególnie w za-
kresie: organizacji prac remontowych • zapewnienia
obsady Kierownictwa Administracji • funkcjonowania
s∏u˝b technicznych. Realizacja powy˝szych zadaƒ wy-
maga Êcis∏ego wspó∏dzia∏ania Zarzàdu Spó∏dzielni, Ad-
ministracji i Rady Osiedla. Rada Nadzorcza dokona
w III kwartale br. oceny sytuacji w tym zakresie.

Zarzàd Spó∏dzielni powinien wi´cej uwagi poÊwi´ciç
pionowi eksploatacji, który za cz´sto koncentruje si´
na sprawach drobnych (do za∏atwienia przez pe∏nomoc-
ników Zarzàdu) kosztem spraw zasadniczych (jak np.
niedopilnowanie na jednym z osiedli wykonania w ter-
minie przeglàdów budynków koniecznych dla prawi-
d∏owej budowy planu). Odr´bna sprawa to konieczne
regulacje prawno-statutowe powiàzaƒ mi´dzy organami
Spó∏dzielni. 

Poza wymienionymi uwagami ocenia si´ pozytywnie
prac´ Zarzàdu w okresie sprawozdawczym.

Za∏àcznik nr 1
SK¸AD PREZYDIUM RADY NADZORCZEJ
Przewodniczàcy – Zdzis∏aw Rothe • Zast´pca Prze-

wodniczàcego – Leszek Ganowicz • Zast´pca Przewod-
niczàcego – Marek Woêniak • Sekretarz – Krystyna
Przy∏uska • Przewodniczàcy Komisji Rewizyjnej – Ka-
zimierz Kostecki • Przewodniczàcy Komisji Technicz-
nej – Adam Czerny • Przewodniczàca Komisji Miesz-
kaniowej – Hanna Idêkowska • Przewodniczàcy Komi-
sji Organizacyjno – Samorzàdowej Ryszard Dzialuk.

SK¸AD RADY NADZORCZEJ
Gra˝yna Cabaj – Os. Stegny Pó∏noc • Adam Czerny

– Os. Stegny Po∏udnie • Anna Dmowska – Os. Sadyba
• Ryszard Dzialuk – Os. Sielce • Janusz Gajda – Os. Sa-
dyba • Leszek Ganowicz – Os. Stegny Po∏udnie •Jan
Grudziƒski – Os. Stegny Po∏udnie • Hanna Idêkowska
– Os. Sielce • Andrzej Janowski – Os. Stegny Po∏udnie
• Jerzy Jastrz´bski – Os. Idzikowskiego • Leszek Kacz-
marski – Cz∏. Oczekujàcy • Marcin Klejs – Cz∏. Ocze-
kujàcy • Ewa Klimaszewska – Os. Sielce • Kazimierz
Kostecki – Os. Sadyba • El˝bieta Kotowska – Os. Ste-
gny Po∏udnie • Zbigniew Koz∏owski – Os. Stegny Ro-
˝ek • Marek Linkiewicz – Os. Stegny Pó∏noc • Krzysz-
tof Paw∏owski – Os. Sadyba • Andrzej Podlewski – Os.
Sielce • Krystyna Przy∏uska – Os. Stegny Pó∏noc •
Krystyna Reszczyƒska – Os. Stegny Po∏udnie • Zdzi-
s∏aw Rothe – Os. Sadyba • Barbara Szymaƒska – Os. Sa-
dyba • Marek Woêniak – Os. Bernardyƒska.

SK¸AD KOMISJI RADY NADZORCZEJ
Komisja Rewizyjna
Przewodniczàcy: Kazimierz Kostecki • Cz∏onko-

wie: Andrzej Janowski • Leszek Kaczmarski • Andrzej
Podlewski • Krystyna Reszczyƒska • Barbara Szymaƒ-
ska.

Komisja Techniczna
Przewodniczàcy: Adam Czerny • Cz∏onkowie: Ja-

nusz Gajda • Ewa Klimaszewska • Zbigniew Koz∏ow-
ski • Marcin Klejs • Marek Linkiewicz.

Komisja Mieszkaniowa
Przewodniczàca: Hanna Idêkowska • Cz∏onkowie:

Gra˝yna Cabaj • Anna Dmowska • El˝bieta Kotowska
• Krzysztof Paw∏owski .

Komisja Organizacyjno-Samorzàdowa
Przewodniczàcy: Ryszard Dzialuk • Cz∏onkowie:

Jan Grudziƒski • Jerzy Jastrz´bski.
Cz∏onkowie dokooptowani do sk∏adu Komisji: Kry-

styna Bachaƒska (Os. Sadyba) • Antoni Olszewski (Os.
Sielce) • Maciej Ró˝ycki (Os. Stegny Pó∏noc).

Za∏àcznik nr 2 do sprawozdania – wykaz uchwa∏
Rady Nadzorczej podj´tych w okresie od czerwca
2005 r. do marca 2006 r., zamieÊcimy w nast´pnym
numerze.
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Nast´pny

numer M-6 

uka˝e si´ 

ok. 20 paêdziernika

2006 r.

Og∏oszenia 

do 15 wrzeÊnia

2006 r.

Lipiec i sierpieƒ 

bez dy˝urów.

MIESZKANIOWE
❏ Zamieni´ na wi´ksze w∏asnoÊciowe 2 pokoje
42 mkw. Stegny. Najch´tniej te˝ Stegny. Tel.
022-651-59-18 lub 0-695-664-104.
❏ Kupi´ mieszkanie jednopokojowe bez poÊred-
ników w przyst´pnej cenie. Tel. 022-858-083-52.
❏ BezpoÊrednio sprzedam 2-pokojowe mieszka-
nie hipoteczne 46 m kw. Stegny Ro˝ek. Tel.
0-609-44-23-88.
❏ Zamieni´ 3-pokojowe 57 m kw. w∏asnoÊcio-
we, przy ¸azienkach parter, do remontu, na 1-po-
kojowe 36-40 m kw., ciche. Tel. 022-841-86-68.
❏ Zapisz´ w testamencie M-2 39 m kw. Stegny.
Tel. 0-603-345-999.

US¸UGI REMONTOWE
❏ Elektryk´ i hydraulik´ w mieszkaniu. Solidnie,
niedrogo. Tel. 0-502-900-276.
❏ Hydraulik domowy WOD-KAN-GAZ (Upraw-
nienia). Tel.  022-840-26-54 lub 0-502-977-324.
❏ Elektryk z uprawnieniami – pe∏ny zakres us∏ug.
Tel. 022-424-85-99 lub 0-600-880-199.
❏ Instalatorstwo sanitarne i gazowe, remonty ∏a-
zienek. Tel. 022-642-87-19.
❏ Z∏ota Ràczka – wszystko! Tel. 022-840-26-54
lub   0-502-977-324.
❏ Us∏ugi remontowe od A do Z. Tel.
022-678-99-94 i 0-606-112-426.

ZDROWIE
❏ Diagnostyka i leczenie chorób chronicznych –
INTEGRUM, ul. Bernardyƒska 5. Tel.
022-885-57-59. www.paramed.waw.pl
❏ Dr n. medycznych, specjalista neurolog przyj-
muje w MEDI ALDENT ul. Burgaska 2/4, Stegny.
Tel. 022-842-75-25 i (0-22) 651-61-62.
❏ Lekarz chorób wewn´trznych – wizyty domo-
we. Tel. 0-604-985-261.
❏ EEG – Neurolodzy, ul. Sobieskiego 18. Tel.
022-651-66-86 i 022-842-43-30.

NAUKA
❏ Angielski – uczniom gimnazjów i liceów. Do-
Êwiadczona nauczycielka. Tel. 022-842-64-67.
Sadyba.
❏ Polski – korepetycji udziela nauczycielka
z wieloletnim sta˝em (wszystkie poziomy na-
uczania, zw∏aszcza przygotowanie do matury).
Tel. 022-642-18-19 i 0-504-948-978.
❏ J´zyk francuski – korepetycje, konwersacje,
t∏umaczenia. Tel. 022--651-50-09.
❏ Angielski (nauka, korepetycje). Szko∏a podsta-
wowa, gimnazjum, liceum, przygotowanie do
matury. T∏umaczenia. DoÊwiadczenie w naucza-
niu. Tel. 0-504-567-304 lub 022-642-17-11.

SPRZEDAM
❏ Sprzedam segment KANADYJCZYK na Ursy-
nowie 180 m kw. Tel. 0-501-380-135.

❏ Sprzedam dzia∏k´ 480 m kw. CZERNIAKÓW.
Tel. 022-841-38-74.
❏ Sprzedam tanio meble 5 – segmentowe –
ciemny orzech, szerokoÊç 3,60 m, wysokoÊç
2,20 m. Tel. 022-858-83-52.
❏ Sprzedam lub wynajm´ miejsce postojowe
w gara˝u Jaszowiecka 8. Tel. 0-608-723-015.
❏ Sprzedam udzia∏ w budowie miejsca postojo-
wego w budynku C Stegny. Taniej. Tel. 022-842-
17-76 lub 0-601-289-833.

RÓ˚NE
❏ Do˝ywotnio zaopiekuj´ si´ starannie, starszà
osobà w zamian za zapisanie mieszkania. Tel.
022-642-78-09.
❏ Transport – przeprowadzki. Tanio, szybko, so-
lidnie. Tel. 0-504-376-845.
❏ Sklep TANIA ODZIE˚ Stegny ul. Portofino 8 (na
ty∏ach Mokpolu) zaprasza. Tylko wysoka jakoÊç.
❏ Obrazy olejne w ramach, ró˝norodna tematy-
ka, du˝y wybór – bezpoÊrednio, artysta plastyk.
Tel. 0-602-44-66-75.
❏ Emeryt z wy˝szym wykszta∏ceniem przyjmie
prac´ biurowà. Obs∏uga komputera – znajomoÊç
programu AutoCAD. Tel. 022-842-95-07
i 0-505-650-033.
❏ Wynajm´ miejsce w gara˝u podziemnym ul.
Êw. Bonifacego przy jez. Czerniakowskim. Tel.
0-692-128-927.
❏ Bielizna – TRIUMPH, FELINA, du˝y wybór mo-
deli i rozmiarów. Sobieskiego 60 róg Bonifacego.
Zapraszamy! 
❏ Pi´kne grafiki, ró˝norodne motywy, w tym re-
ligijne. Idealny prezent na komuni´, rocznic´ czy
Êlub. Tel. 0-509-720-717.
❏ Tani wypoczynek, agroturystyka, domek i po-
le namiotowe nad rzekà Wel ko∏o Lidzbarka. Ka-
jaki, pi´kna okolica, lasy i jeziora – 180 km, do-
bry dojazd. Tel. (0-23) 698-10-61,
022-651-96-80, 0-502-211-653.
❏ Us∏ugi komputerowe – zabezpieczenie kom-
putera, usuwanie awarii, wirusów, korepetycje
z informatyki i inne. Tel. 0-506-077-327,
www.widecom.boo.pl
❏ Us∏ugi stolarskie – zabudowa kuchni, szafy,
meble, projektowanie. Solidnie. Tel.
022- 651-86-15 lub  0-501-551-941.
❏ Zawioz´ do Êlubu – szcz´Êliwy Roll Royce –
Retro, bia∏y. Dla mieszkaƒców Energetyki zni˝ka.
Tel.  022-842-71-80 i 0-502-073-622.
❏ Agencja ubezpieczeniowa ERGO-HESTIA, ul.
Powsiƒska róg Go∏kowskiej zaprasza w godz.
10-18. Elastyczna oferta, szeroki zakres, porady
gratis. Tel. 022-651-96-80 i 0-501-867-100,
mail 009815 @ag.hestia.pl
❏ Introligatornia – ul. Amundsena 4 (Ursynów,
od ul. Dereniowej). Autobusy: 136, 179, 436,
504, 505. Tel. 0-602-600-773.
❏ Pedicure u klienta. Tel. 022-863-73-47.

Azbestowe rury 
trujà i trwajà

W osiedlu Sielce, w rejonie
Czerniakowska Wschodnia, wo-
da doprowadzana jest do bu-
dynków azbestowymi rurami.
O wymian´ rur od paru lat za-
biega Zarzàd spó∏dzielni. Wo-
dociàgi Miejskie obiecujà to
wprawdzie, ale zawsze coÊ im
staje na przeszkodzie. Ostatni
wyznaczony termin minà∏
w 2005 r.

W∏adze spó∏dzielni wyst´po-

wa∏y ju˝ w tej sprawie do Prezy-
denta Warszawy. Nie pomog∏o!
Mo˝e zatem wykorzystaç jesien-
nà kampani´ do wyborów samo-
rzàdowych i przyciàgnàç
do sprawy kandydatów na rad-
nych: M-6 zach´ci spó∏dzielców
z Sielc do oddania na nich g∏o-
sów w zamian za pomoc w po-
konaniu azbestu. Zbyt merkan-
tylne podejÊcie? Takie czasy! 

(ro)

Spacerkiem po osiedlach
Sielce

■ W osiedlu Sielce (Wschodnia Czerniakowska) sà lokale, w których oficjal-
nie wyst´puje jedna osoba, a zamieszkujà 2-3 osoby. Jest to zresztà praktyka
doÊç powszechna i w innych osiedlach. MyÊl´ sobie: wi´cej Êmiecà, zu˝ywajà
wi´cej wody (lokale nieopomiarowane), cz´Êciej korzystajà z wind. A p∏acà
od jednostki. To doÊç trudna do ustalenia sprawa, ale przy pomocy dozorców
i administratorów mo˝na by dzia∏aç bardziej skutecznie (z listu do redakcji).

■ Dzwoni´ z rejonu ul. St´piƒskiej, ale ˝eby nie robiç wielkiego halo z jed-
nostkowego przyk∏adu, prosz´ odnieÊç go, bo gdzie indziej jest podobnie,
do ca∏ych Sielc i ca∏ej spó∏dzielni. Chodzi mi o udost´pnianie pralni i suszar-
ni, jako baz materia∏owych, ró˝nym ekipom remontowym. Im wygodniej,
mieszkaƒcom trudniej. Dzieje si´ tak nawet wtedy, kiedy dla remontujàcych
mo˝na by wynaleêç inne pomieszczenia (z telefonu do redakcji).

Stegny Po∏udnie
■ Mieszkam w ∏adnym osiedlu Stegny Po∏udnie – ocieplone i odnowione

domy, latem du˝o zieleni. Z mojego mieszkania widz´ budynek przy ul. Sar-
dyƒskiej 6 – ∏adna nowa elewacja. I nagle okna na VI, VII i VIII pi´trze: mo˝-
na si´ tylko domyÊlaç, ̋ e by∏y pomalowane na bia∏o. Prawie ca∏a farba odpad∏a,
widaç surowe drewno, szyby zaklejone papierem. Patrz´ na to i od wielu mie-
si´cy zadaj´ sobie pytanie: czy tam ktoÊ mieszka? Jak mo˝na tak nie intereso-
waç si´ stanem swoich okien? (z listu do redakcji).

■ W ubieg∏ym roku pi´knie odnowiono nam bloki, zmieniono daszki
przy drzwiach wejÊciowych, wymieniono okna i drzwi wejÊciowe. Jest czysto
i kolorowo. Niestety, nadal mamy do czynienia z plagà naklejanych gdzie si´ da
nalepek i ulotek, które brudzà i niszczà nasze mienie. Czy nie mo˝na sobie
z tym poradziç? Przecie˝ na nalepkach i ulotkach podawane sà adresy, telefo-
ny. Proponuj´ te˝ zamontowaç kilka tablic w najbardziej ucz´szczanych miej-
scach (sklepy, szko∏a) – niech tam sobie naklejajà (z listu do redakcji).

✦ Problemom uk∏adu ruchu
✧ Mi´Êniobóle ✧ Nerwobóle 
✧ Rwa kulszowa

OÊrodek DARING zaprasza
Odnowa Biologiczna i Kosmetyka Cia∏a
Szko∏a Masa˝u Klasycznego, Leczniczego i Sportowego

Nasza specjalnoÊç to przeciwdzia∏anie:

✦ Chorobom cywilizacji
✧ Stres ✧ BezsennoÊç ✧ Bóle g∏owy

✦ Schorzeniom kr´gos∏upa
✧ Wady postawy 
✧ Dyskopatia 
✧ Lumbago

Nasza profilaktyka zdrowia to:
Masa˝ relaksacyjny ✧ Masa˝e lecznicze ✧ Gimnastyka lecznicza ✧ Pilates
✧ Yoga ✧ Sauna ✧ Odchudzanie ✧ Zabiegi na cia∏o ✧ Piel´gnacja stóp
i d∏oni ✧ Kàpiele lecznicze

Nasz adres: 00-719 Warszawa, ul. Zwierzyniecka 8       Tel. 841-20-71, fax 841-20-72,
www.daring.pl

Stoiska i lokal do wynaj´cia
Administracja Osiedla Stegny Ro˝ek, ul. Burgaska 2/4, wynajmie od zaraz • wol-
ne stoiska w D. H. STEGNY • lokal u˝ytkowy o pow. 14,7 mkw. na pi´trze pawilo-
nu przy ul. Burgaskiej 2/4. Dodatkowe informacje: tel. 0-22 425-64-63.


